



**Referat regionsbestyrelsesmøde,  
Region Nord  
28. august 2024**

---

Tid og sted: Onsdag d. 28. august 2024 kl. 15:00-19:00  
Hadsundvej 184, 9000 Aalborg, 2 sal, Lokale 554

Mødedeltagere: Regionsbestyrelsen  
Helene deltager fra cirka kl. 15:30  
Helene og Matilde deltager virtuelt

Afbud: Martin, Maria og Sarah

---

**Referat**

**1. Godkendelse af dagsorden** v. Trine

*Godkendt.*

**2. Valg af referent** v. Trine

Dagens referent jf. referentlisten er Louise

**3. Bekræftelse af godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet 24. maj 2024** v. Trine

*Bekræftet.*

**Drøftelse og beslutning**

**4. Mediestrategi** v. Betina og arbejdsgruppen

*Godkendt*

*Godt arbejde, ellers ingen kommentarer. Det bemærkes dog, at regionale nyheder nu er i det landsdækkende TR-brev og ikke blot sendes ud til tillidsvalgte i Region Nord.*

**5. Generalforsamling** v. Trine



Trine giver indledningsvis en kort status på generalforsamlingen d. 4. oktober 2024.

*OBS husk at RB-medlemmer også skal tilmelde sig på hjemmesiden!*

#### **a. Forslag fra regionsbestyrelsen**

Jf. DS' love §33 stk 2. skal generalforsamlingen fastsætte regionsbestyrelsens størrelse, således at den udgør minimum 13 personer. Formandskabet foreslår at bestyrelsen stiller nedenstående forslag til generalforsamling i tråd med tidligere år:

*I henhold til DS Love § 33 stk. 2 fastsætter generalforsamlingen regionsbestyrelsens størrelse under hensyntagen til lovenes § 33 stk. 1, således at bestyrelsen udgør mindst 13 personer. Bestyrelsen foreslår, at generalforsamlingen vælger 10 medlemmer og op til 5 suppleanter, så Regionsbestyrelsen i alt har 13 medlemmer (regionsformanden, 10 medlemmer og 2 studenterrepræsentanter)*

*Godkendt - Susanne fremlægger forslaget på GF*

#### **b. Beretning, aktivitetsplan og dagsorden**

Der vil ikke være gennemgang af beretning og aktivitetsplan, men mulighed for at stille spørgsmål og komme med kommentarer.

Beslutning om dagsorden for GF22. Formandskabet indstiller til, at følgende 2 punkter fremlægges af et RB-medlem, som vælges på mødet d.d.:

1. RB's aktivitetsplan
2. Behandling af øvrige indkomne forslag – forslaget fra RB vedr. antal RB-medlemmer

*Stella og Matilde fremlægger aktivitetsplan.*

*Christina E fremlægger evt. yderligere indkomne forslag.*

#### **c. Opstilling til RB og REP24**

Kort drøftelse af potentielle opstillere til kommende RB og REP24 mhp. afklaring af, hvorvidt vi forventer, at pladserne bliver fyldt ud.

Herunder:

1. Status på hvem der genopstiller til RB samt opstiller til REP24

*RB: Heidi (tidl SDS rep) forventes at opstille. Louise og Jonas, Helene genopstiller ikke. Karina, Stella, Jannie genopstiller. Matilde genopstiller, hvis ikke hun kommer ind i hovedbestyrelse. Christina L, Christina E og Susanne er måske. Formanden genopstiller.*

*REP24: Alle anbefales at stille op.*



HB: Matilde. Måske Stella, Christina E.

2. Status på alles opgave om at få flere til at stille op til RB og REP24

*Der arbejdes på det.*

*Trine og Betina har kendskab til et par stykker flere som forventes at stille op til RB og/eller REP*

#### d. Opgavefordeling på generalforsamlingen

Der er forskellige opgaver forbundet med generalforsamlingen, som skal løftes af regionsbestyrelsen i fællesskab. Formandskabet foreslår, at disse opgaver fordeles på mødet d.d.

Opgave	Indhold i opgaven	Ansvarlig
Indkøb inden GF	Indkøb af servietter, evt. engangsservice (og drikkevarer??)	Betina og Trine.
Gøre salen klar	Stille borde og stole korrekt Lægge merc ved alle pladser Oppyntning med roll-up mv	Alle.
Lave kaffe og te		Christina L, Susanne, og Karina.
Gøre klar til forplejning ved deltageres ankomst	Stille sandwich og drikkevarer klar i forhallen Husk vand, kaffe og te til hele mødet og mælk til kaffen	Være klar kl 14. Louise, Karina, Jannie, Christina L
Indskrivning	Tage imod deltagerne, evt. hjælpe med installering af app, hjælpe med indtjekning via app	Matilde, Christina E, Stella, Jonas
Fotograf	Tage billeder undervejs – inkl. opslag i Region Nords FB-gruppe	Helene
Evt. hente mad	Afventer afklaring af, hvorvidt maden skal afhentes eller bliver leveret	Karina og Søren (evt Christina E)
Stille aftensmad klar i forhallen	Under de sidste punkter stilles maden klar i forhallen ( <i>man skal gå fra GF inden den er helt færdig</i> ) – husk drikkevarer – OBS	Jonas, Jannie, Susanne.



	på specialkost, som kan udleveres fra køkkenet	
Oprydning	Løbende oprydning, samt endelig oprydning og opvask mv. efter generalforsamlingens afslutning	Alle

## 6. Arrangementskalender v. Betina

Orientering om den endelige arrangementskalender for efteråret 2024, herunder værtskaber.

*Helena er sammen med Jannie og Betina vært i Aarhus omkring på "Bliv klogere på autisme". Holstebro "Bliv klogere på autisme" her er Susanne og Sarah værter.*

*Uagtet om man fortsætter i RB, er man forpligtet til at være vært for de arrangementer man har tilmeldt sig til.*

### Orientering og drøftelser

## 7. Hverdag og Vilkår v. Trine

Regionsbestyrelserne modtager første udkast til principprogram, strategiske pejlemærker og mærkesager sammen med det øvrige HB-materiale.

*Gruppe 1: Godt oplæg. Vi skal huske, at vi har selv et personligt ansvar for at udleve principperne. Kan man få nogle anbefalinger til hvordan man lykkes med principprogrammet og få det implementeret? Det er mere tydeligt end det forrige principprogram. Vi skal være nysgerrige på hinanden, borgerne, kollagerne mv, kan det flettes ind i principprogrammet.*

*Gruppe 2: Mange af principperne kan gennemføres via arbejdspladserne og lederen og de skal være forpligtige på at gennemføre det. Hvordan bliver de det? Ændre "godt" til "bedre" arbejdsmiljø. DS kan kæmpe for bedre handlingsmæssige råderum. Ang den offentlig debat, vurderer vi at for mange stemmer kan gøre debatten useriøs.*

*Gruppe 3: Det må ikke være begrænsninger på den offentlig debat. Vi kan gøre det lokalt, fx via læserbreve. Vi er glade for fokuset, og det er blevet mere overskueligt. Mere klart omkring arbejdsvilkår. Vores faglighed skinner igennem (den må også gerne fylde endnu mere). Obs afsnittet (Betina har noteret) hvor vi måske er for politisk styret.*

## 8. Lovudvalget v. Trine og Stella

Status på lovudvalgets arbejde, herunder forslag til fremtidige modeller for den politiske organisation, som skal drøftes på repræsentantskabsmødet i november 2024.



*Opgaven har været svær, men det måtte holdes fokus på hvorfor vi er stillet opgaven og det er pga faldende medlemstal, og jævnt fald i DS's egenkapital.*

*Tonen og debatten efter fremlæggelsen fra lovudvalget, var under al kritik. Der er ikke en måde at tale om tingene som vi ønsker at blive forbundet med i RB Nord.*

*Repudvalget (Christina E, jannie, Karina, Matilde, Stella og Trine) vil allerede nu få noteret datoer for at planlægge REP.*

**9. Hovedbestyrelsens dagsorden 3. - 4. september 2024** v. Trine  
Orientering og drøftelse

*Gennemgås. Ingen kommentarer.*

**10. Orientering fra FU** v. Trine

*Der er brugt meget tid på lovudvalget. Vi skal drøfte fordelingsnøglen omkring økonomi til de tre regioner. Der er fremlagt en indstilling om at alle får samme grundbevilling til at køre en RB, og medlemsarrangementer efter medlemstal. Hvis det vedtages får Region Nord en bedre økonomi.*

**11. Eventuelt** v. Trine

*Susanne fremsætter forslag til REP, på nedsat kontingent for medlemmer der har været ledige mere end 3 måneder.*

**12. Kommunikation på Facebook** v. Trine

*Drøftelse af principprogrammet. Planlægning af generalforsamling. Sidste planlagte bestyrelsesmøde for den her bestyrelse.*

**13. Evaluering af mødet** v. Trine

*Fedt at mødes face-to-face, og denne gang i Aalborg.*